

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DE L'ADAMAOUA

DEPARTEMENT DE LA VINA

COMMUNE DE NGAN-HA

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

ADAMBEREM-GOP REGION

VINA DIVISION

NGAN-HA COUNCIL

INTERNAL COMMISSION OF
TENDER'S BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N° 04 /AONO/C.NGANHA/CIPM/2025 DU 05 AOUT 2025... RELATIF AUX
TRAVAUX DE REHABILITATION DE LA PISTE AGRICOLE (TRAITEMENT
POINTS CRITIQUES) : CARREFOUR LYCEE GANGASSAOU – NYASSEY –
BRETTELLE AWA –SABONGARI GANGASSAOU BRETTELLE MAMBARANG –
MBANG MBOUM –BEREM GOP DANS LA COMMUNE DE NGAN-HA
« EN PROCEDURE D'URGENCE »

Financement : Budget d'Investissement Public, MINADER Exercice 2025.

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public 2025, le Maire de la Commune de Ngan-Ha, Autorité Contractante, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour les travaux de Réhabilitation de la piste agricole (Traitement points critiques) : Carrefour Lycée Gangassaou – Nyassey – bretelle Awa –Sabongari Gangassaou bretelle Mambarang –Mbang Mboum –Berem Gop dans la Commune de Ngan-Ha.

2. Consistance des travaux

Les travaux à effectuer sur le tronçon comprennent notamment :

- INSTALLATIONS ;
- NETOYAGE ET TERRASSEMENTS.

3. Délai d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des travaux, objet du présent appel d'offres est de **Trois (03) mois**.

4. Allotissement

Les travaux seront exécutés en un seul lot.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel TTC des travaux est de **18 100 000 (Dix-huit millions cent mille) FCFA**.

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte à toutes entreprises ou sociétés de Bâtiment et de Travaux Publics de droit camerounais justifiant des capacités techniques et financières pour la réalisation des travaux objet du présent Appel d'Offres.

7. Financement

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le Budget d'Investissement Public, MINADER Exercice 2025.

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission,

timbrée au tarif en vigueur (accompagnée d'un récépissé de la CDEC), établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO, d'un montant de 362 000 (Trois cent soixante-deux mille) francs CFA valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables dans les services de la Commune de Ngan-Ha dès publication du présent Avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu au service de la Commune de Ngan-Ha dès publication du présent Avis, contre présentation d'un reçu de versement d'une somme non remboursable de 50 000 (Cinquante mille) francs CFA, payable à la Recette Municipale de Ngan-Ha.

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en six (06) exemplaires dont un (01) original et cinq (05) copies marquées comme telles, devra être déposée au Secrétariat particulier du Maire de la Commune de Ngan-Ha, au plus tard le **29 AOÛT 2025** à 14 heures 00 et devra porter la mention :

**APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° *01*/AONO/C.NGANHA/CIPM/2025 DU
..... RELATIF AUX TRAVAUX DE REHABILITATION DE LA PISTE
AGRICOLE (TRAITEMENT POINTS CRITIQUES) : CARREFOUR LYCEE GANGASSAOU -
NYASSEY - BRETELLE AWA - SABONGARI GANGASSAOU BRETELLE MAMBARANG -
MBANG MBOUM - BEREM GOP DANS LA COMMUNE DE NGAN-HA
« EN PROCEDURE D'URGENCE »
« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »**

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en original ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces administratives, des offres techniques et financières aura lieu le **29 AOÛT 2025** à 15 heures 00 par la Commission Interne de Passation des Marchés de Ngan-Ha dans la salle de délibérations de la Commune de Ngan-Ha.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

14. Critères d'évaluation

1. Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires porteront essentiellement sur :

N°	CRITERES	OUI	NON
A	Fausse pièces ou pièces falsifiées		
B	Absence de caution de soumission		
C	Absence d'un prix unitaire quantifié		

D	Absence du CCTP paraphé et signé à la fin		
E	Absence d'une pièce administrative ou Pièce administrative non-conforme et non régularisée dans un délai de 48 heures		
F	Absence d'un sous détails des prix		
G	Non-conformité du modèle de soumission		

Sous peine de rejet, la caution de soumission et l'attestation de domiciliation bancaire du soumissionnaire doivent être impérativement produites en **originaux**, les autres pièces en originaux ou en copies certifiées conformes. Ces justifications administratives doivent dater de moins de trois (03) mois et être conformes aux modèles.

2. Critères essentiels

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur:

- A. Chiffre d'affaires ;
- B. Références ;
- C. Expérience du personnel technique ;
- D. Disponibilité du matériel essentiel ;
- E. Capacité de préfinancement ;
- F. Présence de la méthodologie, planning et approvisionnement.

Seuls les soumissionnaires ayant obtenu une note d'au moins 70% à l'évaluation technique seront admis à l'analyse de l'offre financière.

15. Attribution

L'Autorité Contractante attribuera le Marché au Soumissionnaire dont l'offre a été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont l'offre a été évaluée la moins-disante en incluant le cas échéant les rabais proposés.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables dans les services de la Commune de Ngan-Ha, Téléphone : 695 85 32 32/671 31 18 31.

Ampliations :

- ARMP (pour publication dans le JDM) ;
- DDMAP/Vina ;
- Président CIPM/Ngan-Ha ;
- Affichage ;
- Chrono.

Fait à Ngan-Ha, le **05 AOÛT 2025**
Le Maire de la Commune de Ngan-Ha
Autorité Contractante



Stimou Monumun

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DE L'ADAMAOUA

DEPARTEMENT DE LA VINA

COMMUNE DE NGAN-HA

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

ADAMAWA REGION

VINA DIVISION

NGAN-HA COUNCIL

INTERNAL COMMISSION OF
TENDER'S BOARD

National Opened Invitation to Tender

N° ~~04~~ /NOIT / C. NGAN-HA / ICTB /2025 OF HIM ~~8.5.2025~~ ~~10.5.2025~~
RELATIVE TO THE WORKS OF REHABILITATION OF THE AGRICULTURAL
TRACK (TREATMENT CRITICAL POINTS): CROSSROADS HIGH SCHOOL
GANGASSAOU. NYASSEY. SLING AWA .SABONGARI GANGASSAOU SLING
MAMBARANG .MBANG MBOUM .BEREM GOP IN THE TOWNSHIP OF NGAN-HA.
"IN PROCEDURE OF EMERGENCY"

Financing: Public investment budget, MINADER Exercise 2025.

1. Object of Tender

In the setting of the execution of the Public investment Budget 2025, the Mayor of the Ngan-ha Township, Contracting Authority, throws a Call of offers National Opened for the works of Rehabilitation of the agricultural track Calved Ndiam-Sadool Calmet (Nyambaka limit) (13 km) in the Township of Ngan-ha.

2. Consistence of works

Works to do understand notably :

- ✓ FACILITIES;
- ✓ NETOYAGE AND TERRACINGS.

3. Delay of execution

The maximum delay foreseen by the Mr. of work for the realization of works, object of the present call of offers is of Three (03) month.

4. Allotissement

Works will be executed below in one share.

5. Estimable cost

The estimable cost inclusive of tax of works is of 18 100 000 (eighteen millions hundred one thousand) CFA F.

6. Involvement and origin

The involvement to the present call of offers is open to all enterprises or societies of Building and Public Works of Cameroonian right justifying technical and financial capacities for the realization of the works object of the present Call of offers.

7. Financing

The works object of the present call of offers are financed by the Budget of Public investment, MINADER exercise 2025.

8. Temporary security bond

Every tenderer must join to his administrative pieces, a guaranty of submissiveness established by a first-class bank accepted by the Ministry charged of the finances and whose list represents in the piece 12 of the DAO, of an amount worth 362 000 (three hundred sixty-two one thousand) CFA francs during thirty (30) days beyond the original date of validity of the offers.

9. Consultation of the File of call of offers

The file can be consulted at the tractable hours in the services of the Ngan-ha Township and ARMP since publication of the present Opinion.

10. Acquirement of the File of call of offers

The file can be gotten to the service of the Township of Ngan-ha precinct since publication of the present Opinion, against presentation of a receipt of remittance of a non repayable sum worth 50 000 (Fifty thousand) CFA francs, payable to the Municipal Recipe of Ngan-ha.

11. Discount of the offers

Every offer written in French or in English in six (06) copies of which a (01) original and five (5) copies marked like such, should be deposited to the particular Secretariat of the Mayor of the Ngan-ha Township against receipt, at the latest the **29 AUG 2025** à 14 hours 00 and should carry the mention :

NATIONAL OPENED INVITATION TO TENDER

N° **011** / NOIT / C. NGAN-HA / ICTB / 2025 OF HIM **05 AUG 2025**

**RELATIVE TO THE WORKS OF REHABILITATION OF THE AGRICULTURAL
TRACK (TREATMENT CRITICAL POINTS): CROSSROADS HIGH SCHOOL
GANGASSAOU. NYASSEY. SLING AWA .SABONGARI GANGASSAOU SLING
MAMBARANG .MBANG MBOUM .BEREM GOP IN THE TOWNSHIP OF NGAN-HA.
"IN PROCEDURE OF EMERGENCY"**

"To open only in session of spoliation"

12. Admissibility of the offers

At the risk of dismissal, the requisite pieces of the administrative file must be produced in original or in copies certified compliant by the issuing service or an administrative authority (Prefect, Sub-prefect.), in accordance with the stipulations of the Particular Regulation of the call of offers.

They must date less three (03) month preceding the original date of deposit of the offers or have been established after the date of signature of the opinion of call of offers.

All incomplete offer in accordance with the prescriptions of the File of call of offers will be declared inadmissible. Notably the absence of the submissiveness guaranty delivered by a first-class bank accepted by the Ministry charged of Ministry of Finance.

13. Opening of the folds

The opening of the folds will make itself in one time. The opening of the administrative pieces, of the technical and financial offers will have place the at 15: 00 by the Internal Commission of Transfer of the Ngan-ha Markets in the room of deliberation of the Ngan-ha Township

Only the tenderers can attend this session of opening or can make represent itself/themselves of it by a person of their choice duly mandated.

14. Criterias of assessment

1. Eliminary criterias

The eliminary criterias will essentially carry on:

N°	CRITERIAS	YES	NO
----	-----------	-----	----

N°	CRITERIAS	YES	NO
A	Distort piece or piece falsified		
B	Caussion of submissiveness		
C	Absence of an unit price quantified		
D	Absence of the CCTP		
E	Absence of an administrative piece or no-compliant administrative Piece and non regularized within 48 hours		
F	Absence of one coins details of the prices		
G	Non conformity of the submissiveness model		

At the risk of dismissal, the guaranty of submissiveness and the attestation of banking domiciliation of the tenderer must be produced imperatively in original, the other pieces in original or in copies certified compliant. These administrative justifications must date less three (03) month and to be in conformity with the models.

2. Essential criterias

The relative criterias to the qualification of the candidates will carry on :

- A. Turnover ;
- B. References ;
- C. Experience of the technical staff ;
- D. Availability of the essential material ;
- E. Capacity of prefinancing ;
- F. Presence methodology and planning.

Only the tenderers having gotten a note of at least 70% to the technical assessment will be admitted to the analysis of the financial offer.

15. Assignment

The Contracting authority will assign the Market to the Tenderer whose offer has been recognized compliant for the essential to the File of call of offers and that arranges requisite technical and financial capacities to execute the Market in a satisfactory way and whose offer has been valued the less-saying while including the proposed discounts if the case arises.

16. Lasted of validity of the offers

The tenderers remain committed by their offer during 90 days from the date limits fixed for the discount of the offers.

17. Complementary information

The complementary information can be gotten at the tractable hours in the Town hall of Ngan-ha, Telephone: 695 85 32 32/671 31 18 31.

Ampliations :

- ARMP (for publication in the JDM) ;
- DDMAP/Vina ;
- President CIPM/Ngan-Ha ;
- Display ;
- Stopwatch.

Ngan-Ha, him 05 AOUT 2025
 The Mayor of the Ngan-ha Township
 Contracting authority

Edouard Mohamadou